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 1 AktuAlity

Přejeme vám 

Příjemnou 

dovolenou

volBY do PoSlAneCKÉ SnĚmovnY PARlAmenTu ČeSKÉ RePuBlIKY 
28. A 29. KvĚTnA 2010 

výSledKY voleB v RájCI-jeSTřeBí

Čís-
lo   Strana 

  Okrsek  Součet 
hlasů  Pořadí

1 2 3 4 5 
1 oBČAnÉ.CZ   0 0 0 0 0 0 – 
4 věci veřejné   75 66 47 4 7 199   5. 
5 Konzervativní strana   1 2 0 0 0 3 15. 
6 KSČm   85 83 87 13 7 275  3. 
7 Koruna Česká   1 0 0 0 0  1 16.– 17. 
9 ČSSd   173 142 120 17 23  475 1. 

 12 moravané   2 2 0 0 0   4 14. 
 13 Strana Práv občanů ZemAnovCI 19 34 23 3 4  83 7.– 8. 
 14 SToP   0 0 0 0 0  0 – 
15 ToP 09   94 65 57 14 5  235 4. 
17 Kdu-ČSl   77 47 52 7 0 183 6. 
18 volte Pravý Blok   2 3 3 0 0 8 13. 
19 ČSnS   1 0 0 0 0 1 16.– 17. 
20 Strana zelených   17 17 5 7 0 46 9. 

21 Suverenita – blok  
jany Bobošíkové 25 22 30 3 3 83 7.– 8. 

23 Česká pirátská strana   6 3 2 0 0 11 12. 

24 dělnická strana sociální  
spravedlnosti   10 1 9 0 0 20 10. 

25 Strana svobodných občanů   5 4 4 2 0 15     11. 
26 odS 107 98 80 19 5 309 2.
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v ČeRvenCovÉm ZPRAvodAjI nAjdeTe

Okrsek Voliči zapsaní ve výpisu  
ze seznamu voličů 

Obálky
Platné hlasy  Účast  

v % vydané  odevzdané 

1 1024 705 705 700 68,85

2 930 590 590 589 63,44

3  741 525 524 519 70,85

4 143 89 89 89 62,24

5 70 55 55 54 78,57

Celkem 2908 1964 1963 1951 67,54

volBY do PoSlAneCKÉ SnĚmovnY PARlAmenTu ČeSKÉ RePuBlIKY 
28. A 29. KvĚTnA 2010 

ÚČAST ve volBáCh v RájCI-jeSTřeBí

Okrsek č. 1 –   Gymnázium Rájec 
Okrsek č. 2 –   Základní škola Rájec 
Okrsek č. 3 –   Škola Jestřebí 

Okrsek č. 4 –   Holešín 
Okrsek č. 5 –   Karolín

novÉ nAříZení mĚSTA BlAnSKo o ZáKAZu vSTuPu do leSů
Rada města Blansko schválila na své 77. schůzi konané dne 22. června 2010 vydání Nařízení 
města č. 5/2010, kterým se vyhlašuje zákaz vstupu do lesů ve správním obvodu obce s rozšířenou 
působností Blansko (ORP Blansko) a které ruší předchozí nařízení města č. 3/2010.
Nové nařízení reaguje na kalamitní stav v lesích, který nastal po větrné bouři ze dne 12. června 
2010 i na poměrně rychlé odstraňování následků kalamity v postižených lesích, které je potřebné 
i s ohledem na možné napadení poškozených lesních porostů kůrovcem. Nařízení se nevztahuje na 
veškeré lesní pozemky v celkem 26 dotčených katastrálních územích, ale z důvodu zájmu o zdraví 
a bezpečnost občanů reguluje zákaz vstupu do kalamitou postižených lesních porostů. 
Potencionální návštěvníci lesů by neměli vstupovat do lesů označených tabulemi se zákazem 
vstupu, měli by dbát pokynů vlastníků a správců lesů a v případech nejistoty by s nimi měli kon-
zultovat lokality se zákazem vstupu. Obecně platí zvýšená opatrnost při vstupu na kterýkoliv lesní 
pozemek, neboť lesní půda je po předchozích vydatných deštích nestabilní a z toho důvodu hrozí 
pády jednotlivých stromů.
Nové nařízení nabývá účinnosti dnem jeho vyhlášení (23. června 2010) a platí do 25. srpna 2010.
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Kronikář města Rájec-jestřebí pan Bře-
tislav Tříska letos oslavil své osmdesáté 
narozeniny.

město Rájec-jestřebí a redakce Zpravo-
daje tímto děkují jubilantovi za dosavadní 
obětavou a vyčerpávající práci pro město 
a přejí vše nejlepší, hodně zdraví a síly do 
dalších let.

Uvádíme stručný životopis pana Břetislava Třísky: 
Narodil se 2. června 1930 v Jestřebí v ulici Na 
Hrázi v domě č.38 jako syn živnostníka Františka 
Třísky, výrobce cementového zboží v Jestřebí 
a Žofie, rozené Mertová z Černé Hory. Na vojnu 
narukoval k útvaru PTP (Pomocné technické pra-
pory – vojenské tábory nucených prací) jako jediný 
z Jestřebí z důvodu, že byl synem živnostníka. 

Po celý život pracoval jako technický úřed-
ník v Univě, Okresním průmyslovém podniku 
v Blansku. 

Po sloučení Rájce s Jestřebím, od voleb 
12. června 1960, zastával funkci poslance MNV 
Rájec-Jestřebí, kde zpočátku pracoval krátký čas 
v plánovací komisi a potom v komisi pro míst-
ní hospodářství jako její předseda až do voleb 
24.5.1985, t. j. nepřetržitě 25 roků. 

Od svého mládí se zajímal o historii své rodné 
obce Jestřebí. Jako patnáctiletý si zapisoval denně 
od 1. ledna 1945 události z Jestřebí. 

V lednu v roce 1974 sepsal z Purkrechtních 

mĚSTSKý KRonIKář SlAvIl juBIleum

register Černé Hory z 25.3.1546 spis Jestřebští 
obyvatelé v 16. a první polovině 17. století. Publi-
kace obsahuje 22 stran a jedná se o opisy zápisů 
z kurentu. Týkají se Jestřebských občanů s uve-
dením jejich příjmení od roku 1547 až 1621, tedy 
100 let před založením bořitovské matriky. Jsou 
zde také uvedeny zápisy blanenského vrchního 
Jiřího Skřivánka. Registra obsahují kupy a prode-
je, poslední pořízení, svatební smlouvy, porovnání 
rozepří mezi sousedy apod. 

V roce 1975 byl v důsledku přestěhování 
stávajícího kronikáře, odborného učitele Václava 
Snítilého z Jestřebí do Brna, po projednání v radě 
Městského národního výboru s platností od 1.1. 
1976 ustanoven a schválen do funkce kronikáře 
města Rájec Jestřebí.

 V roce 1977 objevil v Moravském zemském 
archivu v Brně Purkrechtní registra dědiny Jestřebí 
z roku 1659, která obsahovala osedlá držite-
le jednotlivých gruntů a chalup, jména jestřeb-
ských purkmistrů a rychtářů a další zajímavosti 
ze sedmnáctého století. Uvedená registra přepsal 
z kurentu do latinky a tato v pozdější době byla 
velmi cenným materiálem při sepisování historií 
jednotlivých gruntů a chalup. 

 V roce 1978 sepsal historii dvoru Svéslav 
a jeho majitele, nižší šlechtu od roku 1179. Historii 
Svéslavu ještě později doplňoval. Spis má 88 stran 
formátu A4, psaný strojem. 

 V roce 1979 využil svých záznamů z roku 
1945 a jiných pramenů a sepsal

„Kroniku osvobození Rájce-Jestřebí“ Rozsah 
kroniky je 111 stran formátu A4 psaných strojem 
a obsahuje sled událostí v Rájci-Jestřebí po celý 
rok 1945, včetně tyfové epidemie. Přílohu tvoří 
130 fotografií formátu 18x24 cm z této doby. 

 Mimo běžné záznamy v městských kronikách, 
kterých je 1360 stran na formátu A3, zpracovává 
podrobné dějiny – kroniky selských usedlostí 
a podsedků od roku 1640 a část chalup, zbu-
dovaných v Jestřebí po roce 1770. V současné 
době má zpracováno 35 stavení a da1ší sepisuje. 
Kroniky těchto jestřebských domů jsou uloženy 
a k dispozici ve Státním okresním archivu v Blan-
sku. Většina z nich obsahuje kolem 100 stran 
i více a jeden výtisk se nachází vždy v domě, 
kterého se týká. 
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Noc prvního a ráno druhého červnového 
dne se nás snažily přesvědčit, že se letos léto 
nekoná . Silný a dlouhotrvající déšť spolu 
s nízkými teplotami je na tuto dobu více než 
neobvyklý. Způsobil také vzedmutí hladin řek.

Nasáklá půda už také nestíhá pohlcovat vo-
du, proto se na 
polích – zejmé-
na  „na  lukách” 
začínají utvářet 
louže a rybníčky 
stojaté vody.

Na  silnici  mezi  Rájcí 
a Doubravicí je na dvou mís-
tech na silnici cca 5 cm vody 
v šířce asi 10 m – rychlost 
je snížena na 30 km/h, ale 
silnice  je  jinak průjezdná. 
Svitava je na 2. stupni povodňové aktivity a si-
tuaci monitorují hasiči a vedení města, nicméně 
stav je stabilizovaný a pokud nezačne znovu 
pršet,  tak se další výrazný vzestup hladiny 
neočekává.

PovodnĚ v ČeRvnu 2010 A ZmĚnY PoČASí

Na měrném bodě v Letovicích dosáhla úro-
veň vody ve 13:00 hodin 2. stupně povodňové 
aktivity.

Ve středu 3. 6. 2010 odpoledne konečně 
přestalo pršet a mohlo by se zdát, že se vše 
obrátí k lepšímu. Zdánlivě. Bohužel Rájec leží 
na středním toku Svitavy a voda z četných pří-
toků se sem dostává se zpožděním .

Tudíž již v noci se Svitava vylila z břehů 
a začala zaplavovat pole v lokalitě „na lukách“. 
Stav hladiny u nás mohou výrazně ovlivňovat 
dvě přehrady a to jedna na říčce Bělá a druhá 
Křetínka v Letovicích.

Velký déšť tyto přehrady na-
plnil, a i když přestalo pršet, obě 
vypouštěly stále velké množství 
vody (cca 7 m3 /s) aby si vytvořily 
dostatečný zásobní prostor pro 
další případný déšť  a kvůli tomu 
je hladina Svitavy u nás na stejné, 
ne-li vyšší úrovni.

Starosta města ráno požádal 
Povodí moravy o zmenšení odtoku obou pře-
hrad, z důvodu omezení zaplavování zeměděl-
ských ploch, nicméně nebylo vyhověno a stav 
zůstává na stejné úrovni.

Dne 4.6.2010 ráno se 
po dlouhých dnech zimy 
a zatažené oblohy popr-
vé objevilo sluníčko

Ve dnech 8.  a 9.6. 
2010 se počasí změnilo 
a zemi postihly tropické 
teploty. V noci z 8. na 9.6. 
jsme naměřili 21°C, bě-
hem dne až 31°C

 Pro Zpravodaj Rájce-Jestřebí přispěl do dneš-
ních dnů více než 123 články z historie města 
a v tomto i dál pokračuje. Před nedávnem dokončil 
spis: Starostové a předsedové obecního úřadu 
Jestřebí v rozsahu 73 stran, ve formátu A4, včet-
ně dostupných fotografií. Jedná se o starosty od 
roku 1849 do roku 1960, kdy došlo ke sloučení 
částí Jestřebí a Rájce. Spolupracoval na vydání 
videokazety o historii Rájce-Jestřebí, v roce 2007 

obdržel Cenu starosty města, spolupracoval na 
přípravách nového městského znaku a vlajky. 

Přispívá také články pro Sborník muzea 
Blansko. 

Funkci městského kronikáře vykonává ne-
přetržitě již více jak 33 roků. Velkým kladem 
je, že dopisuje retrospektivní události, týkající 
se našeho města, které v dřívějších kronikách 
chybí.



 5 Slovo STARoSTY

Co PoTĚší … Co ZAmRZí ...
 Auto na kraji silnice stálo  jaksi našikmo 

a řidič nešťastně prohlížel proraženou pneuma-
tiku. Ani nevnímal prosluněnou krajinu, která se 
rozprostírala kolem.  Jen přemýšlel o tom, proč 
tolik spěchal, když ta silnice je samá díra ... 

Tak tyhle situace jsou již minulostí. Po letech 
písemných a ústních urgencí města Rájce-
Jestřebí byla opravena část silnice II/377 od 
zámku až na křižovatku u Lenčova. A nutno 
podotknout, že Správa a údržba silnic Jiho-
moravského kraje pobočka Blansko provedla 
opravu skutečně důkladně. Odfrézování nebo 
dorovnání nerovností, podkladní asfaltobeton 
a pak finální obrusná vrstva dávají tušit, že tato 
oprava byla provedená kvalitně a dlouho vydrží. 
Můžeme se jen těšit na více kvalitních kilometrů. 
Cestování po kvalitních silnicích a pěknou letní 
dovolenou přeje

starosta

ReKonSTRuKCe SoKolovnY...
Rekonstrukce sokolovny do podoby nového 

„Kulturního centra“ se krok za krokem blíží k fi-
nále. Celý projekt spolufinancovaný Evropskou 
unií pomůže proměnit původní nevyužívanou 
sokolovnu v kulturní centrum, kde bude prostor 
nejen pro plesy, karnevaly, posezení při cim-
bálovce, ale také klubovny pro spolkový život 
a prostor pro některé sporty. 

Dokončuje se zateplení fasády, zbývají po-
slední obklady sociálních zařízení, přebroušení 
teraca na podlahách, začalo se s malováním 
a montáží světel. Hlavní dodavatel požádal 
o prodloužení termínu dokončení stavby, pře-
devším z důvodu dlouhé zimy, řady víceprací 
a mokrého jara. Největším problémem bude 
vysychání stavby pro položení dřevěných podlah 
a montáž dřevěných prvků. Zastupitelstvo sou-
hlasilo s prodloužení lhůty o jeden měsíc. Ote-
vření a zahájení provozu sokolovny na podzim 
letošního roku by to však ohrozit nemělo. 

Ing. Pavel Perout, starosta

KulTuRní dĚní

dne 16. 6. 2010 budova knihovny
Informační a vzdělávací centrum 

Zahájena výstava Hany 
D. Anderson z Kalifornie

„šPeRKY PRo KAŽdý 
den”

Výstava je prodejní a 
potrvá do 15. srpna 2010
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6. 6. – 8. 7. 2010
jIřInA hARTIngeRová  

– moZAIKA PříRodY
Až do čtvrtka 8. července 2010 probíhá výstava 
obrazů akademické malířky Jiřiny Hartingerové 
nazvaná Mozaika přírody.

11.7. – 5. 8. 2010
Vernisáž výstavy v neděli 11.7. v 15 hodin

BoŽenA RoSSí – oBRAZY

výSTAvY v gAleRII KRuh nA ZámKu RájeC nAd SvITAvou

Galerie je přístupná  
v úterý – neděli od 10 do 16 hodin. 
Více informací na www.galeriekruh.cz

Z novýCh KnIh

Vybíráme několik titulů z nově zakoupených knih v naší knihovně.

Slovo STARoSTY

mĚSTSKá KnIhovnA InfoRmuje

Ze světové literatury:  
MONTEFIORE,S.: Sašenka 
GAVALDA,A.: Báječný únik 
WALLNER, M.: Duben v Paříži  
 
něco pro poučení: 
KNOPP, G.: Uchopení moci 
BOGDAN, H.: Řád německých rytířů 
KOVAŘÍK, J.: Richard III. 
 
Pro děti:  
SVĚRÁK, J.: Kuky se vrací 
DRIJVEROVÁ, M.: Zakletá zvířátka 
KOŠANOVÁ,M.: Kateřina v zemi Ásů 

Z české literatury:
PETIŠKA, M.: Tatínku, má ďábel oči jako ma-

minka?
KOLLERTOVÁ, I.: Svlečená do naha
BRDEČKOVÁ, T.: Alhambra

napětí:
GRAFTONOVÁ, S.: U … jako Utrpení
BERRY, S.: Rukopis Karla Velikého
TREMAYNE,P.: Tanec s démony

Cestopisy:
JAZAIRIOVÁ, P.: 8 511 970 km2 Brazílie
SMATANA, L.: Jánošíci s těžkou hlavou

Pěkné prázdniny nad hezkou knihou přejí rájecké knihovnice.

Městská knihovna bude pro veřejnost otevřena celé prázdniny.
  Oddělení pro děti  Oddělení pro dospělé
  Po, čt 13 –16 h   Po 16 –18 h     Čt  9 –11, 16–18 h

Knihy na dovolenou si můžete vybrat v klidu domova na adrese: http://katalog.rajecjestrebi.cz .

PRovoZ KnIhovnY o PRáZdnInáCh
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Bylo jednou jedno malé království, kterému 
vládl mladý moudrý král. Za manželku si vzal 
chytré děvče z rybárny – Zdeničku. Krásná 
veselá královnička milovala knížky, děti a spra-
vedlnost. Stejně jako král. O svatbě musela 
Zdenička slíbit králi, že se mu nikdy nebude 
plést do panovnických povinností. Ale člověk 
slíbí, život mění. Král v roztržitosti nespravedlivě 
odsoudil do vězení koňáka Kudrnu a jeho malý 
hoch prosil královnu o pomoc. Zdenička mu tedy 
poradila: vtipně a moudře. 

Druhý den se procházel král parkem a vi-
dí nějakého podivného chlapíka s lukem, jak 
míří šípem do koruny stromu. Kudrna! Loví na 
stromech ryby. Taková hloupost. Ale když se 
mohou rodit valachům hříbata… Rozzlobený 
král vyžene Zdeničku ze zámku. Smí si vzít, co je 

KRálovnA KoloBĚŽKA PRvní

jí nejmilejší a vezme si … Copak? Vzpomenete 
si? Inu, samotného krále.

Že tuto pohádku znáte? To věřím. Ale v po-
dání našeho starosty a knihovnic jste ji určitě 
neviděli. Tuto možnost měli letos jen žáci 
první třídy naší školy. Král a moudrá Zdenička 
pasovali všechny kluky a holčičky na čtenáře 
královské knihovny a dokonce udělovali mi-
mořádné dary. Všem už přihlášeným dětem 
věnovali knížku pro prvňáčka, jež napsal 
spisovatel Jiří Kahoun a není jinde ke koupi. 
K tomu mohou všechny pasované děti chodit 
celý příští školní rok do knihovny zdarma.

Dalo to práci vymyslet další scénář paso-
vání, ale děti odcházely spokojené a na příští 
rok už pro ně máme připravené další divadelní 
překvapení.
 P. Šamonilová

v KnIhovnĚ ČTeme, Ale I Tvoříme
Paní knihovnice v Rájci-Jestřebí mají spoustu 

výborných nápadů. Tentokrát vymyslely a na konec 
května připravily pro děti z našeho města úplně no-
vou akci, kterou v jiných městech rozhodně nemají, 
s názvem: „večerníčky na zahrádce”. K tomuto účelu 
využily uvolněného prostoru bývalé zahrádky, přilehlé 
k budově knihovny, aby zde uspořádaly (každý podve-
čer od 24. do 28.května) akci, která měla přilákat děti 
do knihovny 
a ke knihám. 
Všichni víme, 
že dnešní dě-
ti raději sedí 
u  počítače 
a  nevyjdou 
z  domu  té-
měř na krok. 
To  ovšem 
neplatí v Ráj-
ci-Jestřebí. 
Knihovnicím 
se  podařilo 
ne jen   dě t i 
vylákat z do-
mova a při-
vést s sebou 
někoho z ro-
dičů či praro-
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dičů, ale dokonce se i zapojit do hry, v klidu poslouchat 
každý den jednu pohádku, vytvořit něco pěkného 
z přírodních materiálů, zúčastnit se módní přehlídky 

pláštěnek-viz  foto 
na  titulní  straně 
zpravodaje-, ma-
lovat na dřevo i na 
chodník, vyrábět ky-
tičky ze starých CD 
a ještě pobýt každý 
den na čerstvém vzdu-
chu. To vše bez vstup-
ného, zcela zdarma. 

Znamenalo to  ochotu, práci a čas 
někoho, komu děti ve městě rozhodně nejsou 
lhostejné.

PAn STARoSTA PASovAl ČTenáře nA RYTíře
Pasování prvňáčků na čtenáře aneb pasování na 

rytíře písma. To je akce, kte-
rou pořádají paní knihovnice 
společně s panem starostou 
již tradičně každý rok. Každý 
prvňáček na konci školního 
roku v knihovně předvede jak 
zvládl čtení a poté je panem 
starostou pasován na rytíře. 
Čtení je pro každého člověka 

velmi důležité, bude je potřebovat po 
celý svůj život a tak by na své první 
čtení neměl zapomenout. Naše ak-

ce v knihovně 
mu to rozhodně 
nedovolí. Podí-
vejte se sami.
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exKuRZe do vídnĚ
Dne 8. června jsme jeli na výlet do Vídně. 

Ráno o půl sedmé jsme se všichni sešli a vyra-
zili jsme. Po příjezdu do Vídně jsme si prohlédli 
zámek Schönbrunn. Tam se pár z nás ztratilo 
v zahradním bludišti, ale nakonec zase vyblou-
dili všichni ven. Další zastávka byla Haus des 

Meres, devítipatrový dům s překrásnou vyhlídkou na Vídeň plný 
akvárií s mořskými živočichy a terárií se zajímavými exotickými 
zvířaty.      

Pak  jsme si prohlédli Stefans dom, kde 
jsme měli rozchod. Na závěr jsme navštívili 
zábavní park Práter a tam jsme si to všichni 
moc užili. Následovala cesta domů. Výlet se 
nám ohromně líbil.

Tereza Šiková, Hana Hrbková, 
Katka Hájková, 7. B

den nARuBY, 10. 6. 2010

Denisa Ondrová, 9. C: Žáci byli hodní. Hry, 
které jsem s nimi hrála je bavily. Moc se 
mi nelíbilo, že někteří nedokáží pracovat 
jako tým a opravdu nesnášejí prohru. Ale 
zábavu jsme si užili.

Eva Konečná, 9. C: Velmi se mi to líbilo, děti byly 
aktivní a bylo na nich vidět, že se rády učí. 
Učitelkou bych ale být nechtěla.

Anna Štrofová, 9. B: Učila jsem v 2. B matemati-
ku. Učení se mi velmi líbilo a bavilo mě. Dru-
háci byli ze začátku hodní a zakřiklí, ale ke 
konci hodiny vyrušovali. A prali se. Na učení 
jsem se těšila od té doby, co jsem se přihlási-
la. Nijak zvlášť jsem se nepřipravovala. Moc 
mě bavilo stát před žáky a zadávat jim úkoly. 
Učit by mě bavilo, ale jen na prvním stupni. 

Škoda, že jsme učili jen hodinu, hned bych 
se tam vrátila, bavilo mě to.

Rosťa Hajný, 9. B: Učil jsem prvňáky tělocvik. 
Bylo to s nimi dobré, snažili se, ale málo toho 
uměli. Byl jsem s nimi spokojený. Myslel jsem 
si, že nebudou poslouchat, ale poslouchali 
na slovo. Příprava trvala asi hodinu. Bavilo 
by mě učit, ale jen Tv, na ostatní hodiny bych 
neměl nervy.

Veronika Novotná, 9. A: Já a moje kamarádka 
Verča jsme učily třídu 5. B. Už když jsme se 
to dozvěděly, měly jsme radost, zašly jsme 
za paní učitelkou Klimkovou, aby nás infor-

movala o tom, co se v češtině 
učí. Připravily jsme si papíry se 
zadáním. Zpočátku jsme byly 
nervózní, ale byl  to fajn pocit 
– učit. Děti na nás koukaly. Já 
jsem byla zaskočená jejich po-
zorností. Připravily jsme si pro 
ně samostatnou práci, za kterou 
byly ohodnoceny. Napsali jsme 
1* tomu, kdo splnil úkol nejrych-
leji. Bylo vážně divné psát znám-
ku. Myslím, že se hodina líbila 
nám i páťákům. Zkusila bych 
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 nICe To meeT You!  (část druhá)
V první části jsme vás seznámili s tím, proč a jak se studenti šestiletého 
gymnázia v Rájci-Jestřebí dostali na Shetlandské ostrovy a jak jim to 
pomohlo v sebedůvěře při používání anglického jazyka. V tomto pokra-

čování se zaměříme na lidi, které jsme potkali, a kteří v našich vzpomínkách zůstanou navždy.

V úterý, 4. 5. 2010, studenti dorazili do školy 
v Lerwicku plní dojmů z prvního večera s hos-
titelskou rodinou. Stačilo jen poslouchat a bylo 
jasné, že jídlo bylo dobré, ubytování si pochva-
lují a strach z dorozumívání s rodilými mluvčími 
byl zbytečný. Paní Veronique Coyne, učitelka, 

Koncert tradiční hudby

která nám celý program připravila, seznámila 
studenty s jednotlivými body celého týdne a před 
jejím organizačním talentem musíme smeknout. 
Navíc byla tato paní nesmírně trpělivá, zábavná 
a s našimi studenty maximálně komunikovala 
a zajímala se o všechny jejich dojmy.

Nemalou měrou přispěla k úspěchu celé 
akce ředitelka shetlandské největší a zároveň 
nejvýznamnější školy, protože na ostrovech není 
univerzita. Nejen, že nám návštěvu umožnila, 
první den nás mile přivítala, ale v závěru týdne 
nás pozvala i k sobě domů spolu s hostitelskými 
rodinami a učiteli školy. Prostředí honosné vily, 
připravené občerstvení a společenská kon-
verzace na úrovni byly pro studenty dalším 
zážitkem.

Paní Veronika Coyne a její studentky

Ve třídě paní Coyne

to ještě jednou, ale učit bych asi 
nezvládla.

Pavel Dobeš, 9. A: Učil jsem spolu 
s Ondrou Dobešem matemati-
ku ve čtvrté třídě. Připravoval 
jsem se asi 2 hodiny. Měl jsem 
obavu, že budu děcka nudit, ale 
očividně je vše bavilo. Učit bych 
ale budoucnu nechtěl, protože 
je to povolání náročné na nervy 
a psychiku. Ta jedna hodina mě 
ale stejně hodně bavila.
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Nesmíme zapomenout na místní  jazyk. 
Místní obyvatelé jsou pyšní na shetlandský dia-
lekt, který má jen málo společného se skotskou 
verzí angličtiny a ještě méně se standardním 
anglickým jazykem. Je to spíše směsice staro-
angličtiny a norštiny z dob Vikingů. My se naučili 
díky jedné nadšené paní učitelce během hodiny 
napočítat do dvaceti pomocí kachniček a několik 
dalších základních slovíček a frází.

Potkali jsme mnoho dalších milých lidí. Zú-
častnili jsme se po skupinách několika normál-
ních vyučovacích hodin a mohli tak porovnat vý-
uku. Další přátelští lidé nás provázeli na různých 
místech, v zimě v továrně na zpracování ryb, 
v pachu obchůdku s dary moře i ve vůni továrny 
na čokoládu. Učitel zeměpisu pro nás připravil 

prezentaci Shetlandských ostrovů, které studenti 
rozuměli i díky tomu, že o ostrovech už dopředu 
hodně věděli. Učitelky hudební výchovy spolu 
se svými žákyněmi nám uspořádaly koncert 
tradiční hudby a učily nás hrát na velmi starou 
harfu. Učitelka vaření nám byla celé dvě hodiny 
nápomocna při přípravě tříchodového typického 
skotského menu. Jak nám pak chutnal výsledek 
našeho snažení! Majitelka obchodu s rybami 

Výuka shetlandského dialektu

nás provedla zákulisím svého království, řidiči 
místních autobusů nám byli nápomocni při na-
šem putování, prodavačky trpělivě naslouchaly 
kostrbatým žádostem našich studentů. Ti se 
ale nakonec vždy domluvili a měli pak ze sebe 
radost! Narazili jsme i na krajany – český student 
připravující se na škole na závěrečné zkoušky 
nás dovedl do muzea a zodpověděl všechny na-
še dotazy, v letadle na ostrovy jsme se náhodou 
setkali s Češkou žijící na Shetlandech.

Nejvíce nám ale v srdcích zůstanou místní 
lidé. Rodiny, které nás ubytovaly a krmily, staraly 
se o náš program ve volných chvílích a zajímaly 
se, jestli nám něco nechybí a co pro nás mohou 
udělat. Tito lidé nebyli za svou péči placeni, jako 
tomu bývá na výukových pobytech, kde večerní 
komunikace s rodilými mluvčími, jídlo i ubytování 
je součástí ceny. My jsme za možnost s nimi 
týden žít neplatili, byli jsme pozváni. Rodiny byly 
vybírány tak, aby jejich děti byly stejného věku 
a nejlépe i zájmů jako naši studenti. Zeptejte 
se účastníků cesty, kdo jim zůstal v srdcích, 
a oni odpoví Chloe, Sarah, Axl, Lynsey, Emma, 
… S dětmi i dospělými z místních rodin jsme 
tančili a zpívali, sportovali,  jedli a povídali si, 
viděli narození jehňátka i luxusní loď, zkrátka 
žili týden jejich životy.

Pevně věříme, že jim jejich péči budeme 
moci oplatit.

Další pokračování budou zaměřena na za-
jímavosti Shetlandských ostrovů, útesy, brochy, 
zvířata a další charakteristické prvky míst, které 
jsme navštívili, včetně dopravy a počasí

  Mgr. Kateřina Pernicová
 Vyučující anglického jazyka  

  v sekundě rájeckého gymnázia

V obchůdku s dary moře

Výuka vaření
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Tenisový klub SOKOL RÁJEC zahajuje 
třetí rok své závodní činnosti.

Při přípravách na novou sezónu došlo sa-
mozřejmě i ke zhodnocení uplynulé sezóny.

Co se  týče počtu aktivních členů oddí-
lu, podařilo se  jejich počet  rozšířit zejména 
o mladší ročníky a na kurtech se také objevují 
děti školního věku, aby pod dozorem starších 
hráčů vstřebávaly základy této hry.

TenIS v RájCI – BIlAnCe, PoháR A PlánY

Nyní má oddíl celkem 16 členů, kteří pra-
videlně sportují a využívají zdejší sportoviš-
tě, o které se samozřejmě také sami starají 
a udržují jej.

Využívání sportoviště velmi zpříjemnila 
rekonstrukce  topení a sociálního vybavení 
kabin, ke kterému došlo v uplynulém období 
zásluhou vedení Sokola a také MěÚ v Rájci. 
Všichni, a to  i sportovci z oddílů malé kopa-

Služba je sloužena od 8.00 do 12.00 hodin
  3.7.  MUDr. Pokorná M.  Blansko, Gellhornova 9  516 412 422
  4.7.  MUDr. Pokorný M.   Blansko, A. Dvořáka 4  516 417 621
  5.7.  MUDr. Roth  Ostrov, Zdrav. středisko  516 444 326
  6.7.  MUDr. Semrádová  Sloup, Zemspol, 221  516 435 203
10.7.  MUDr. Ševčíková R.  Poliklinika Blansko, Sadová 33  516 488 454
11.7.  MUDr. Řehořek  Poliklinika Blansko, Sadová 33  516 488 453
17.7.  MUDr. Staňková  Jedovnice, Zdrav. středisko  516 442 726
18.7.  MUDr. Havlová  Blansko, Pražská 1b  516 418 786
24.7.  MUDr. Ševčíková B.  Blansko, Svitavská 1A  516 416 386
25.7.  MUDr. Řehořek  Poliklinika Blansko, Sadová 33  516 488 453
31.7.  MUDr. Švendová  Křtiny, Zdrav. středisko  516 439 404
   
lSPP v Brně: 
VMimo výše uvedenou je služba zajištěna  v Brně, Úrazová nemocnice, Ponávka 6,
tel. 545 538 111.   
Úrazová nemocnice v Brně, Ponávka 6, tel. 545 538 111 službu zajišťuje ve všední dny
od 17.00 hodin do 7.00 hodin. O sobotách, nedělích a svátcích nepřetržitě 24.00 hodin.

SPoleČenSKá KRonIKA

Blahopřejeme rodičům narozených dětí 
Agáta Kohoutková, Jakub Halúz

Blahopřejeme našim spoluobčanům, kteří se 
narodili v měsící červenci:
Petr Hetto, Oldřich Janík, Oldřich Klimek, Jin-
dřiška Kučerová, Božena Matoušová, Jaromír 
Dvořáček, Ludmila Maňoušková, Marta Moco-
vá, Bohdanka Filoušová, Zdenek Rytíř, Eliška 
Klimešová,Oldřich Katzler, Emilie Maňoušková, 
Marie Bušová, Jindřich Klimeš, Miloš Dobrovol-
ný, Marie Hudcová, Miroslava Žáčková, Františ-
ka Kuncová, Marie Kopecká, Anna Macháčková, 
Antonín Hruška, Bohuslav Trávníček, Anna 
Cihlářová, Marie Němcová, Jana Hettová, Jar-

SPoRTovní událoSTI

mila Modráková, Drahomíra Němečková, Eva 
Klusková, Marta Komárková, Jaroslav Vopršál 
Ing., Marie Blechová, Antonín Skoták
Holešín: Jaroslav Souček, Eliška Hájková 

odešli z našich řad
v měsíci květnu
paní Eva Majerová, paní Dagmar Sobolová
v měsíci červnu
paní Miloslava Hrachovinová
Sňatky: (zveřejňujeme jen ty snoubence, kteří 
dali souhlas)
obřadní síň měÚ Rájec-jestřebí
5.6.2010   Zbyněk Raška, Podomí – Veronika 
Fleková, Rájec-Jestřebí
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né Kopeček a Červánci,  tuto změnu velmi 
ocenili.

Nyní se vraťme k hodnocení sportovních 
výsledků tenistů.

V sezóně 2009 se na sportovním poli po-
dařilo zhodnotit zkušenosti z minulého roku 
z premiérového ročníku 2008, kdy se poprvé 
tenisté zapojili do soutěže.

Po dobrých výkonech se podařilo obhájit 
2. místo v této meziokresní soutěži – viz tab.

Podíl hráčů na bodovém zisku je následu-
jící a obdobný jako loni:

muži 
Jarůšek Josef   5,5 bodu   73,0 %
Kuběna Rudolf   3 body   66,7 %
Kratochvíl Jan   3 body   42,9 %
Klimeš Oldřich   1 bod   28,6 %

Nejúspěšnější byla, jako loni, ženská část 
družstva v podání Z. Kolářové, která získala 
6,5 bodu, což znamená 86,7 % úspěšnost.

Velkým úspěchem oddílu byly výsledky 
na turnajích pořádaných v Blansku a zejména 
přebor okresu Sokolských  tělovýchovných 
jednot pořádaný pod záštitou okresního svazu 
ve Svitávce.

Tam se podařilo v silné konkurenci hráčů 
z tenisových klubů oddílů Blanenska po celo-
denních bojích získat bez porážky 1. místo ve 
čtyřhře naší dvojici

KuBĚnA Rudolf, jARůšeK joSef
a vyhrát

PuTovní PoháR PřeBoRníKů oKReSu 
SoKolSKýCh Tj

Tento výsledek budou v letošním roce obha-
jovat, což je velká výzva a obhajoba prvenství 
by byla ještě větší úspěchem.

Věříme, že po dobré přípravě budou hrá-
či dosahovat v sezóně opět dobrých výkonů 
a výsledků.

V plánech na letošní rok se počítá s účastí 
družstva v již zmíněné meziokresní soutěži druž-
stev, účastí na turnajích pořádaných na okrese 
a obhajobou vybudovaných pozic a výsledků.

Dále máme zájem na dalším rozšiřování 
členské základny a zapojení většího počtu 
občanů města do sportovní činnosti – chceme 
se zaměřit zejména na žákovské kategorie 
a dospívající mládež.

Také na nás neodmyslitelně čeká práce 
spojená s údržbou a provozem sportoviště, aby 
vyhovovalo i pro pořádání soutěžních zápasů, 
ke kterým do našeho města dorazí soupeři, kteří 
ve svých jednotách mají doslova profesionální 
zázemí a tenisové areály – jedná se např. o Kun-
štát, Velké Opatovice, Rudice a Chudčice.

Tímto zveme občany města – ať již aktivní 
sportovce nebo diváky – na naše sportoviště, 
aby nás podpořili při zbývajících mistrovských 
zápasech 5. a 12. září.

TK Rájec Jarůšek Josef , Sokol Rájec 
Kuběna Rudolf, předseda TJ Sokol

InZeRCe
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Chcete změnu?  
Zkuste naše víkendové menu! 

 
KDY: začínáme od 5.6.2010, následně 

pak každý víkend:  
 
sobota  11.30 – 17.00 
neděle  11.30 – 17.00 

 
 

Nebaví Vás nebo se Vám nechce o víkendu vařit? Vyzkoušejte 
naše „VÍKENDOVÉ MENU“. 

Každý víkend jedno menu v průběhu celého dne. 
(menu domácí kuchyně: polévka, hlavní jídlo, dezert) 

Cena 88,-Kč 
 

NOVINKA: CANDÁT na roštu s bylinkovým máslem 
 

 
 Letní  ZAHRÁDKA otevřena 

(zveme k příjemnému posezení s možností grilu!) 
 ROZVOZ pizzy po Doubravici i okolí                                                              

(rozvoz po Doubravici zdarma!!) (tel.  725 19 19 22) 
 

 
 
 
 

PIZZERIA, PENZION LANGR Dolní 133, Doubravice nad Svitavou, tel: 725 19 19 22 
Otevírací doba: Po – Čtv 17.00 – 22.00, Pá – So 11.30 – 23.00, Ne 11.30 – 22.00 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

Chcete změnu?  
Zkuste naše víkendové menu! 

 
KDY: začínáme od 5.6.2010, následně 

pak každý víkend:  
 
sobota  11.30 – 17.00 
neděle  11.30 – 17.00 

 
 

Nebaví Vás nebo se Vám nechce o víkendu vařit? Vyzkoušejte 
naše „VÍKENDOVÉ MENU“. 

Každý víkend jedno menu v průběhu celého dne. 
(menu domácí kuchyně: polévka, hlavní jídlo, dezert) 

Cena 88,-Kč 
 

NOVINKA: CANDÁT na roštu s bylinkovým máslem 
 

 
 Letní  ZAHRÁDKA otevřena 

(zveme k příjemnému posezení s možností grilu!) 
 ROZVOZ pizzy po Doubravici i okolí                                                              

(rozvoz po Doubravici zdarma!!) (tel.  725 19 19 22) 
 

 
 
 
 

PIZZERIA, PENZION LANGR Dolní 133, Doubravice nad Svitavou, tel: 725 19 19 22 
Otevírací doba: Po – Čtv 17.00 – 22.00, Pá – So 11.30 – 23.00, Ne 11.30 – 22.00 

 
 

•  Kvalitní obkladačské práce   
  Kučera Josef, Rájec-Jestřebí 679 02,  

Hradisko 105 • tel./fax: 516 432 707 
  mob. 605 086 952

•  hledám pronájem bytu 2+1 
  v Rájci-Jestřebí. Cena do 10 000,- Kč 
  včetně inkasa. Tel.: 728 211 225

CenY InZeRCe ve ZPRAvodAjI mĚSTA

Plošná inzerce
960,- Kč/ celá strana
480,- Kč/ 1/2 strany
300,- Kč/ 1/4 strany

Ceny jsou uvedeny včetně 20 % DPH.

řádková inzerce
36,- Kč/ 1 řádek
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řádková inzerce
36,- Kč/ 1 řádek

ohlASY

Město Rájec-Jestřebí
ve spolupráci s Gymnáziem a SOŠ Rájec-Jestřebí o. p. s. i v letošním roce vyhlásili 6. ročník 
literární soutěže mladých, začínajících autorů s názvem

„PíšI, TedY jSem”

V pondělí 31.5.2010 se na radnici v Rájci-Jes-
třebí konalo, za přítomnosti starosty města, 
vyhodnocení soutěže s předáním diplomů a od-
měn vítězům.

Starosta města Ing. Pavel 
Perout poděkoval žákům i uči-
telům za vykonanou práci a po-
vzbudil  žáky  k  dalšímu  psaní 
a přihláškám do soutěže v příštím 
ročníku.

Začínající autory přijela po-
vzbudit spisovatelka, paní Petra 
Braunová z Prahy, která vydala 
celou  řadu krásných dětských 
knížek. Podělila se s přítomný-
mi o radosti a strasti, které patří 
k běžné rutině spisovatele a před-
stavila svoji novou knihu „Ema”. 
Zároveň vyšla další její kniha pro 

dospělé, popisující životní osudy populární 
a známé osobnosti, redaktorky, Kamily Mouč-
kové s názvem “Nejsem žádná  lvice”.  (Obě 
tyto knihy budete moci zapůjčit v naší městské 
knihovně).

Přivítali jsme odbornou porotu: Ivu Tom-
kovou, Mgr. Markétu Machovou, Mgr. Martinu 
Kalíkovou a pana Petra Krále, který je zároveň 
sponzorem soutěže a dále ředitele škol:

Ing. Stanislava Laštůvku, ředitele Gymnázia 
a SOŠ Rájec-Jestřebí a Mgr. Jaroslava Brázdu, 
ředitele ZŠ a MŠ Rájec-Jestřebí

v letošním roce se do soutěže přihlásilo 
celkem 36 autorů ze šesti škol

Zástupce poroty, pan Petr Král, přivítal 
všechny přítomné jménem poroty, poděkoval 
žákům za předané texty a povzbudil všechny 
k další tvorbě,

Poté starosta města a spisovatelka Petra 
Braunová předali vítězům diplomy a odměny 
ve formě knižních poukázek. Knihy je možné 
vyzvednout do konce měsíce června 2010 
v prodejně AnTIK v Boskovicích .
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Za slunného odpoledne v neděli 6. června 
se v zámecké kapli Státního zámku Rájec nad. 
Svit. konal koncert místní pobočky Základní 
umělecké školy Blansko. Po tradičních koncer-
tech v kostele Všech svatých tak hudba v po-
dání žáků ZUŠ rozezněla další rájecký sakrální 
prostor. Zámecká kaple se pro koncertní účely 
ukázala  jako  ideální mís-
to. Díky nádherné akustice 
naplnily  tóny celý prostor 
a všichni posluchači si moh-
li vychutnat krásný zvukový 
zážitek.

Program koncertu ob-
starali  především  starší 
žáci a v některých číslech 
i  jejich učitelé. Nástrojové 
obsazení bylo pestré, za-
zněla zobcová i příčná flét-
na, kytara, klavír, smyčcový 
kvartet, akordeonové duo 
i akordeo nový kvartet. 

ŽáCI KonCeRTovAlI 
v ZámeCKÉ KAPlI

výsledky literární soutěže “Píši, tedy jsem”

1. místo 2. místo 3. místo
11 – 15 let POEZIE Koc Ondřej Krupová Michaela Ondrová Denisa

PRÓZA Koluchová Sára Ondrová Denisa
Všianská Romana

Šafránková Kristýna
Špačková Jitka

16 – 19 let POEZIE Soldán Lukáš Bartošek Radovan Novotná Markéta

PRÓZA Skotáková Anna
Soldán Lukáš Procházková Vendula Straková Kateřina

Nakonec všichni přítomní soutěžící před-
nesli úryvek ze své práce, následovalo drobné 
pohoštění, beseda se spisovatelkou Petrou 
Braunovou a prohlídka Almanachů, vydaných 
na Gymnáziu a SOŠ Rájec-Jestřebí.
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u S n e S e n í
ze schůze rady města Rájec-jestřebí dne 24. května 2010

Usnesení č. 3
Rada města projednala rozpočtové opatření 
č. 3/2010.  

Usnesení č. 4
Rada města projednala aktualizaci Plánu opat-
ření pro případ havárie – Havarijní plán VIA-
REK, spol. s r. o.

Usnesení č. 5
Rada města projednala žádost pana Kubíka 
o prodej (pronájem) části pozemku parc. č. 
525/15 v k. ú. Holešín. Rada města žádá  Osad-
ní výbor Holešín o stanovisko..

Usnesení č. 6
Rada města bere na vědomí ukončení nájmů 
pozemků parc. 1842/4 a 1842/12 v k. ú. Rájec 
nad Svitavou panem Křapem. Rada města 

Usnesení č. 1a
Rada města bere na vědomí informace o stavu 
prací na rekonstrukci sokolovny a doporučuje 
zastupitelstvu města schválit vícepráce nezbyt-
né pro dokončení akce.  

Usnesení č. 1b
Rada města bere na vědomí informace o po-
stupu Správy a údržby silnic v rámci zajištění 
pozemků na stavbu silnice II/374.

Usnesení č. 1c
Rada města projednala návrh variant na výmě-
nu oken v přízemí budovy Komenského ul. 624 
v Rájci-Jestřebí. Rada města vybrala variantu 
č. 2 a žádá o předložení nacenění vybrané 
varianty s větráním formou ventilace.
Rada města bere na vědomí Plnění příjmů a 
čerpání výdajů k 30.4.2010.

Program byl slo-
žený ze skladeb všech 
stylových období od 
renesance až po sou-
časnost.

Zájem o koncert 
byl  nad  očekávání 
velký, lavice byly ob-
sazeny do posledního 
místa a tóny, které se 
z kaple  linuly na zá-
mecké nádvoří, při-

lákaly během koncertu  ještě další posluchače. 
Velmi příjemná hodinka, kterou všichni společně 
prožili v kapli naplněné hudbou, jistě zanechala 
v posluchačích i muzikantech milé vzpomínky. Bylo 
by krásné, pokud by se i koncerty na zámku staly 
tradiční akcí rájecké pobočky ZUŠ Blansko.
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Usnesení č. 1
Zastupitelstvo města bere na vědomí informa-
ci o postupu prací na rekonstrukci Kulturního 
centra Rájec-Jestřebí a o nutných vícepracích. 
Zastupitelstvo města souhlasí s provedením 
víceprací nezbytných pro dokončení rekonstruk-
ce kulturního centra (příloha č. 1) a na žádost 
hlavního dodavatele vzhledem k nutnosti dodr-
žení technologických postupů a neočekávaným 
vícepracím  souhlasí  s prodloužením termínu 
dokončení stavby o 1 kalendářní měsíc.

Usnesení č. 2
Zastupitelstvo města bere na vědomí informaci 
o postupu jednání Správy a údržby silnic, příspěv-
kové organizace Jihomoravského kraje s majiteli 
pozemků. Zastupitelstvo města  rozhodlo vstou-
pit do jednání s majiteli pozemků, na nichž má 

u S n e S e n í
ze schůze Zastupitelstva města Rájec-jestřebí dne 2. června 2010

vést budoucí silnice II/374, a vlastníků pozemků 
mezi silnicí II/374 a řekou Svitavou, z důvodu 
urychlení jednání zúčastněných stran.

Usnesení č. 3
Zastupitelstvo města bere na vědomí Plnění 
příjmů a čerpání výdajů města k 30.04.2010 
(příloha č.2a, 2b).

Usnesení č. 4
Zastupitelstvo města schválilo rozpočtová opat-
ření č. 2/2010 a 3/2010  (přílohy č.3,4).

Usnesení č. 5
Zastupitelstvo města projednalo Zprávu o hos-
podaření společnosti Voda-Teplo-Světlo, s. r. o. 
za I. čtvrtletí  rok 2010 (příloha č. 5) a Zprávu 
o provedené kontrole ČIŽP Brno (příloha č. 6).

rozhodla zveřejnit záměr pronajmout pozemky 
parc. č. 1842/4 orná půda o výměře 1036 m2 a 
parc. č. 1842/12 orná půda o výměře 1090 m2 
oba v k. ú. Rájec nad Svitavou.

Usnesení č. 7
Rada města projednala návrh firmy Allowance 
s. r. o., Praha na spolupráci při zpracování žá-
dosti o dotaci na kanalizaci Karolín a Holešín. 
Rada města pověřila starostu projednáním 
návrhu smlouvy a cenové nabídky na služby 
nezbytné  pro podání žádosti.

Usnesení č. 8
Rada města projednala návrh programu zase-
dání zastupitelstva města dne 2.6.2010.

Usnesení č. 9a
Rada města projednala žádost Sboru dobrovol-
ných hasičů Rájec o finanční příspěvek. Rada 
města schválila příspěvek ve výši 4.000 Kč na 
soutěže mladých hasičů.

Usnesení č. 9b

Rada města projednala žádost Českého svazu 
včelařů, ZO Doubravice n. /Sv., Holešín o finanč-
ní příspěvek. Rada města rozhodla poskytnout 

příspěvek ve výši 2.500 Kč na nákup léčiv pro 
včelstva.

Usnesení č. 9c
Rada města bere na vědomí nabídku společ-
nosti TESLA a TCN na realizaci fotovoltaické 
elektrárny. Rada města konstatuje, že rozpočet 
v roce 2010 nepočítá s realizací takové akce.

Usnesení č. 9d
Rada města projednala žádost SDH Holešín 
o finanční příspěvek na Dětský den a rozhodla 
poskytnout příspěvek ve výši 700 Kč.  

Usnesení č. 9e
Rada města projednala nabídku převodu nepo-
třebného majetku Základní školy a mateřské školy 
Rájec-Jestřebí, okres Blansko a konstatuje, že 
výpočetní technika je pro potřeby městského úřa-
du nepoužitelná a rozhodla nabídku nevyužít.

Usnesení č. 9f
Rada města rozhodla poskytnout paní Horáč-
kové ze Sociálního fondu Města Rájec-Jestřebí 
nenávratnou sociální výpomoc dle přílohy.

Ing. Pavel Perout  v.r.   Mgr. Miroslava Vašíčková v.r. 
 starosta členka
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ze schůze rady města Rájec-jestřebí dne 14. června 2010

dokončení přístavby žadatel převede přístavbu 
do majetku města (dle možností dotačních 
programů). Žadatel provede realizaci na vlastní 
náklady.

Usnesení č. 1d
Rada města rozhodla zveřejnit záměr pro-
najmout část pozemku parc. č. 525/25 lesní 
pozemek o výměře cca 50 m2 z celkové výměry 
2602 m2 v k. ú. Holešín.

Usnesení č. 2
Rada města provedla zhodnocení zasedání 
zastupitelstva města 2.6.2010.

Usnesení č. 1a
Rada města bere na vědomí informace o postu-
pu prací na rekonstrukci sokolovny. Rada města 
souhlasí s provedením nutných úprav (viz přílo-
ha č. 1) a doporučuje je zastupitelstvu

Usnesení č. 1b
Rada města projednala organizační řád, pra-
covní náplně a zařazení pracovníků městského 
úřadu a provedla hodnocení práce úřadu.

Usnesení č. 1c
Rada města souhlasí s realizací přístavby do 
dvora budovy gymnázia s tím, že před realizací 
bude předložena projektová dokumentace a po 

Usnesení č. 6
Zastupitelstvo města stanovilo v souladu s ust. 
§ 68 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení), v platném znění, počet členů 
Zastupitelstva města Rájec-Jestřebí pro volební 
období 2010 – 2014 na 17 členů.

Usnesení č. 7
Zastupitelstvo města rozhodlo směnit  část  po-
zemku parc. č. 291 ostatní plocha o výměře cca 
5 m2 (z celkové výměry 214 m2) v k. ú. Rájec nad 
Svitavou  za  části pozemků parc. č. 330 zastavě-
ná plocha a nádvoří o výměře cca 5 m2 (z celkové 
výměry184 m2)   a  parc. č. 331 zahrada o výměře 
cca 2 m2 (z  celkové  výměry  158 m2)   v k. ú. 
Rájec nad Svitavou ve vlastnictví  pana Šmerdy. 
Směnná smlouva bude uzavřena po provedení 
a geometrickém zaměření stavby žadatele. Ná-
klady spojené se směnou ponese žadatel.

Usnesení č. 8
Zastupitelstvo města rozhodlo prodat paní Ře-
hořové pozemky parc. č. 1574 zastavěná plocha 
a nádvoří o výměře 114 m2 (bez budovy) za cenu 
170,- Kč za m2 a parc. č. 1575 zahrada o výměře 
665 m2 oba v k. ú. Rájec nad Svitavou za cenu 
70,- Kč za m2. Náklady spojené s převodem 
ponese kupující.

Usnesení č. 9
Zastupitelstvo města rozhodlo uzavřít smlouvu 

o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu 
s E. ON Distribuce, a. s., České Budějovice na 
pozemcích parc. č. 18, 19, 20, 21, 22, 211/1, 481, 
483, 484, 493, 538 v k. ú. Jestřebí (příloha č. 7).

Usnesení č. 10
Zastupitelstvo města  schvaluje upravenou 
verzi Smlouvy o účasti na PROGRAMU 129 120 
mezi Českou Republikou – Ministerstvem země-
dělství, Povodí Moravy, s. p. a městem Rájec-
Jestřebí dle přílohy č. 8.

Usnesení č. 11
Zastupitelstvo města bere na vědomí podrob-
nější informace o projektu INTENSE – Inteligent-
ní opatření pro úspory energie pro municipální 
bydlení v zemích střední a východní Evropy. 
Zastupitelstvo města rozhodlo navržené do-
poručení konzultantky zařadit jako doporučení 
pro budoucí stavebníky k územně plánovací 
informaci.

Usnesení č. 12
Zastupitelstvo města ukládá radě města mini-
málně jedenkrát za měsíc sledovat stav správ-
ního řízení dle Protokolu o kontrolním zjištění 
České inspekce životního prostředí, oblastního 
inspektorátu Brno ze dne 7.4.2010.

Ing. Pavel Perout v. r.  Antonín Hříbal  v r.
 starosta  místostarosta
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Usnesení č.3
Rada města rozhodla zařadit žádost paní Ře-
hořkové o  přidělení bytu do evidence žadatelů 
o byt ve vlastnictví města Rájec-Jestřebí.

Usnesení č. 4 nebylo přijato.

Usnesení č. 5
Rada města rozhodla  prodloužit   nájemní  
smlouvu na byt č. 2 na ul. Oldřicha Blažka č. 181 
v Rájci-Jestřebí panu  Paděrovi a paní Hudcové 
do 31.8.2010

Usnesení č. 6
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
na nebytový prostor Komenského 624 v Ráj-
ci-Jestřebí se Sdružením podnikatelů KV – 
Libor Klimeš, Těchov 106 a Martin Vylášek, 
Těchov 116. Nájemné bude činit 660,- Kč/m2/rok 
a navýšení o míru inflace za předcházející rok.

Usnesení č. 7
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
na nebytové prostory – kancelář a sklad v pří-
zemí budovy Městského úřadu Rájec-Jestřebí, 
Blanenská 84 s firmou Voda-Teplo-Světlo, s. r. o. 
dle návrhu smlouvy (příloha č. 2).  

Usnesení č. 8
Rada města rozhodla pronajmout firmě Voda-
Teplo-Světlo, s. r. o. majetek určený k provo-
zování vodovodů a kanalizací specifikovaný 
v záměru o pronájmu z 12.5.2010. Rada města 
souhlasí s uzavřením dodatku č. 4 ke smlou-
vě o nájmu zařízení k výrobě a rozvodu pitné 
vody a k odvádění a čištění odpadních vod ze 
dne 11.09.1999 ve znění pozdějších dodatků 
(příloha č. 3).  

Usnesení č. 9
Rada města provedla rozpočtové opatření 
č. 4/2010.

Usnesení č.10a
Rada města projednala žádost Oblastní charity 
Blansko o poskytnutí cca 30 m3 zeminy pro účely 
srovnání terénu v charitním areálu doubravické 
fary. Rada města rozhodla neposkytnout zeminu 
z důvodu pozdějšího využití v místě v Jestřebí.

Usnesení č. 10b
Rada města  projednala žádost pana Henka 
o povolení vybudování parkovacího místa před 
rodinným domem. Rada města souhlasí s vybu-
dováním parkovacího místa na náklady žadatele 
za podmínky, že nebudou zhoršeny rozhledové 
poměry při parkování.

Usnesení č. 10c
Rada města projednala  nabídky firem:

a)  e-Finance Reality, s. r. o., Brno –  zpro-
středkování prodeje nemovitosti.

b)  RE/MAX Impuls na spolupráci při prodeji 
stavebních pozemků

Rada města rozhodla využít nabídku realitních 
kanceláří a pověřuje starostu přípravou smluv-
ních podkladů.

Usnesení č. 10d
Rada města rozhodla udělit Cenu starosty 
města Rájec-Jestřebí nejlepším žákům Základní 
školy a mateřské školy Rájec-Jestřebí, okres 
Blansko:
  - Michaele Feikové
  - Pavlu Dobešovi.

Usnesení č. 10e
Rada města souhlasí se zapůjčením sálu K-áč-
ko po dobu nácviku společenských tanců v době 
letních prázdnin paní  Procházkové.  

Usnesení č. 10f
Rada města projednala žádost Fotbalového 
klubu MKZ Rájec-Jestřebí o finanční příspěvek 
na turnaj mladších a starších přípravek. Rada 
města rozhodla poskytnout na turnaj příspěvek 
ve výši 3.000,- Kč.

Usnesení č. 10g
Rada města souhlasí se záměrem Gymnázia 
a Střední odborné školy Rájec-Jestřebí, o. p. s. 
realizovat na školní zahradě u školy v Jestřebí 
nové zázemí pro sportovní činnost.

Ing. Pavel Perout v. r.  Antonín Hříbal  v r.
 starosta  místostarosta



XV. ročník Mezinárodního hudebního  

festivalu Concentus Moraviae

Úterý 8.6.2010 Slavnostní sál  

Státního zámku Rájec nad Svitavou

Ve spolupráci s Polským institutem v Praze

JAGODZINSKI TRIO

Andrzej Jagodzinski – klavír • Adam Cegiel-

ski – kontrabas • Czeslav Bartkowski – bici

CHOPIN IN JAZZ
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